

Dear Investor, Please fill this application to reserve your company name at Sohar Freezone. عزيزي المستثمر، يرجى تعبئة هذه الإستمارة لحجز الإسم التجاري لشركتك فى منطقة صحار الحرة.

Name (Legal Representative)			الإسم (الممثل القانوني)
Phone no.	رقم الهاتف	Fax	الفاكس
E-mail			البريد الإلكتروني
Proposed Commercial name for the Freezone Company قترح للشركة في المنطقة الحرة			الإسم التجاري المقترح للشركة في المنطقة الحرة
First choice			الاختيار الأول
Second choice			الاختيار الثاني
Third choice			الاختيار الثالث
Fourth choice			الاختيار الرابع
Fifth choice			الاختيار الخامس
Sixth choice			الاختيار السادس
Seventh choice			الاختيار السابع
Eighth choice			الاختيار الثامن
Ninth choice			الاختيار التاسـع
Tenth choice			الاختيار العاشر

Note: Please list the commercial names that you prefer as priority. We will reserve the first commercial name available from above list without consent

ملاحظة؛ يرجى ترتيب الاسماء التجارية المقترحة حسب الأولوية. سوف يتم حجز أول اسم تجاري متوفر من القائمة أعلاه دون إعلام مسبق.

Conditions:

When choosing a commercial name for your CR, please consider following naming policies

- The commercial name of an establishment may include the merchant's name, title, name and title or any creative Arabic name. Foreign names are not allowed to be reserved. They can only be reserved through the Trade Marks.
- A commercial name is not allowed if it is already registered or reserved in Ministry of Commerce and Industry.
- A commercial name must be clearly distinguished from any other commercial name registered or reserved in Ministry of Commerce and Industry.
- A commercial name cannot be a synonym, plural or singular of a registered trade name.
- Commercial name cannot be misleading.
- Commercial name must conform to public manners.
- The commercial name to be registered must be harmonious with the activity of the CR and its legal status.
- The word "Oman" or "Omani" or its similarities can be used only in commercial names where CR capital is 500,000 OMR or bigger.
- Commercial name cannot be a tribe name or any plural version of it.
- Commercial name is not allowed to be given name (Mohammed, Ahmed, etc) unless it is the name of the owner.
- Commercial name is not allowed to be similar to a commercial name of an international or local reputable and well known establishment.
- Commercial name is not allowed to be similar to local, regional or international organization such as "United Nations", "World Trade Organization", "Red Cross", "Red Crescent" etc...
- Commercial name is not allowed to indicate religious, political or military meaning in any way.
- Commercial name is not allowed to be a demonstrative pronoun, honorary mark or a special symbol of any local, regional or international organization or any of its affiliated establishments.

If above listed polices are not followed, Ministry of Commerce and Industry may request to change the commercial name and apply penalty.

الشروط:

عند اختيارك للاسم التجاري يرجى مراعاة السياسات التالية المتبعة للتسمية

- من الممكن أن يحتوي الاسم التجاري للمؤسسة على اسم التاجر أو كنيته أو اسمه مح كنيته أو أي اسم عربي مبتكر ولا يمكن حجز الأسماء الأجنبية إلا عن طريق العلامات التجارية.
- لا يمكن اختيار اسم تجاري إذا كان مسجلا أو محجوزا مسبقا لدى وزارة التجارة والصناعة.
- يجب أن يتميز الاسم التجاري عن غيره من الأسماء التجارية المسجلة أو المحجوزة لدى وزارة التجارة والصناعة.
 - لا يمكن أن يكون الاسم التجاري بصيغة مرادف أو جمع أو مفرد لاسم تجاري مسجل.
 - لا يمكن أن يكون الاسم التجاري مضللا.
 - يجب أن يتوافق الاسم التجاري والذوق العام.
- يجب أن يتوافق الاسم التجاري مع نشاط السجل التجاري وشكلها القانوني.
 - يمكن استخدام كلمة «عمان» أو «عماني» وتغرعاتها في الأسماء التجارية فقط عندما يكون رأس مال السجل التجاري ٥٠٠,٠٠٠ ر.ع أو أكثر.
 - لا يمكن اتخاذ اسم القبيلة أو صيغة الجمع منها كاسم تجاري.
- لا يسمح بأن يكون الاسم التجاري اسم شخص (محمد، أحمد، إلخ)
 إلا إذا كان هذا الاسم لمالك السجل.
 - لا يسمح بأن يكون الاسم التجاري مشابها للاسم التجاري لأي مؤسسة محلية أو عالمية معروفة وذائعة الصيت.
- لا يسمح بأن يكون الاسم التجاري مشابها لأسماء منظمات محلية أو إقليمية او دولية مثل «الأمم المتحدة» و «منظمة التجارة الدولية»
 و»الصليب الأحمر» و «الهلال الحمر» وغيرها.
- لا يسمح بأن يشير الاسم التجاري بأي طريقة كانت إلى معان دينية أو سياسية أو عسكرية.
 - لا يسمح بأن يكون الاسم التجاري اسم إشارة أو علامة فخرية أو رمزا خاصا تابعا لأي منظمة محلية أو إقليمية أو دولية أو إحدى المؤسسات التابعة لها.

في حالة عدم اتباع السياسات الواردة أعلاه، قد تطالب وزارة التجارة والصناعة بتغيير الاسم التجارى وتغرض غرامة على ذلك.